

Future-to-Spot Service extension to Nordic Power markets

Dear Trading Participants,

Following the successful introduction of the **EEX Nordic Zonal Futures** on 25 March 2024, the European Energy Exchange AG (EEX) will extend the **Future-to-Spot Service (FTS Service)**, offered in cooperation with EPEX SPOT, to these 12 Nordic power market areas as well. From **October 2024** onwards, trading participants active on both EEX and EPEX SPOT, can use the synergy of both markets and enter bids in the respective Day-Ahead auctions of EPEX SPOT according to their corresponding position in EEX Nordic Zonal Week and Month Futures.

To use the service a FTS portfolio is required which can be requested via sales@epexspot.com. In addition, registration for the EEX Initiation Service is necessary, which can be obtained via submitting the respective service order form to EEX. Please note that only the automatic bid submission via EEX FTS Initiation Service will be available for the Nordic markets.

More information about the FTS service and process can be found in the EPEX User Guide, on the EEX Website or on the EPEX SPOT Website.

Please do not hesitate to contact us should you have questions.

Yours sincerely,

EEX Market Operations
T + 49 341 2156-222
trading@eex.com

Erweiterung des Future-to-Spot Service um nordische Strommärkte

Sehr geehrte Handelsteilnehmer,

nach der erfolgreichen Einführung der EEX Nordic Zonal Futures am 25. März 2024 erweitert die European Energy Exchange AG (EEX) den in Kooperation mit der EPEX SPOT angebotenen **Future-to-Spot-Service (FTS-Service)** um die 12 nordischen Strommarktgebiete. Ab **Oktober 2024** können Handelsteilnehmer, die sowohl an der EEX als auch an der EPEX SPOT aktiv sind, die Synergien beider Märkte nutzen und Gebote in den jeweiligen Day-Ahead-Auktion der EPEX SPOT entsprechend ihrer Position in EEX Nordic Zonal Week und Month Futures einstellen.

Für die Nutzung des FTS-Services ist ein FTS-Portfolio erforderlich, welches via sales@epexspot.com beantragt werden kann. Darüber hinaus ist eine Anmeldung zum EEX-Initiierungsservice notwendig, welche über das entsprechende Service-Bestellformular bei der EEX vorgenommen werden kann. Bitte beachten Sie, dass für die nordischen Marktgebiete nur die automatische Erstellung und Weitergabe der Gebotsformulare mittels dem EEX-Initiierungsservice zur Verfügung steht. Die Anmeldung zum EEX-Initiierungsservice ist über das folgende Service-Bestellformular möglich.

Weitere Informationen zum FTS-Service und Prozess finden Sie im EPEX User Guide, auf der EEX Website oder auf der EPEX SPOT Website.

Bei zusätzlichen Fragen stehen wir gerne zur Verfügung.

Mit freundlichen Grüßen

EEX Market Operations

T + 49 341 2156-222

trading@eex.com